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Geachte leden van de commissie Sociale Leefomgeving, 
 
Eind januari heb ik u verzocht een moment in uw agenda te plannen om bij te praten 
over enkele regionale jeugdhulptrajecten en de (aanstaande) besluitvorming 
daarover. Ondertussen ziet de wereld er helaas heel anders uit. Zoals u weet wordt 
er door betrokken partijen momenteel hard gewerkt om de gevolgen van het Corona 
virus voor kwetsbare jeugdigen en gezinnen zoveel mogelijk te beperken. U ontvangt 
hierover regelmatig een informatiebrief. We richten ons in déze brief uitsluitend op 
de eerder genoemde trajecten, dit ter voorbereiding op de themabespreking van 
aanstaande dinsdag.  
 
Ik neem u achtereenvolgens mee in het volgende: 
 

- Besluitvorming Algemeen Bestuur Dienst gezondheid en Jeugd (AB) 5 maart 
2020 over (1) Afschaffen financieel solidariteit, (2) Budgetmaxima en 'nee, 
tenzij' regeling en (3) middelen naar de voorkant. 

- De bestuursopdracht governance jeugdhulp (toekomst Serviceorganisatie 
Jeugd en Stichting Jeugdteams vanaf 2021). 

- Het traject naar een nieuw inkoopkader jeugdhulp vanaf 2022. 
 
Besluitvorming AB 5 maart 2020  
In de bijgevoegde raadsinformatiebrief informeert het Algemeen Bestuur u over de 
die het op 5 maart heeft genomen over drie jeugdhulp onderwerpen.  
 
De besluitvorming over solidariteit sluit aan op de wijze waarop we daar eerder in uw 
commissie over hebben gesproken en uw zienswijze op het voorgenomen besluit. 
Ook over de beweging als gevolg van het besluit over 'middelen naar de voorkant' 
ben ik positief. Hiermee creëren we voorlopig voor alle gemeenten wat lokale 
(financiële) ruimte; iets wat na de afbouw van de solidariteit sowieso het geval zal 
zijn.  
 
De discussie over het instellen van budgetmaxima en de afschaffing van de 'nee, 
tenzij' regeling was taaier. Uiteindelijk is het voorstel aangehouden. De argumenten 
hiervoor sluiten mijns inziens aan op de lokale ontwikkelingen die we in Dordrecht 
hebben ingezet en verder voor ogen hebben. Het voorstel was tenslotte voor een 
belangrijk deel financieel gestuurd. En hoewel ik er van doordrongen ben dat er een 
nijpend financieel vraagstuk ligt, ben ik er van overtuigd dat er ook op andere, 
duurzamere wijzen winst te halen valt. Hier heeft u meer over kunnen lezen in ons 
lokaal plan en het investeringsplan sociaal domein. Daarnaast heb ik er vertrouwen in 
dat we nu ook regionaal de focus hebben op de juiste veranderopgaven. Hierover 
ontvangt u op korte termijn een brief met bevindingen van het aanjaagteam. 
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Bestuursopdracht governance jeugdhulp 
Op 30 januari is een concept bestuursopdracht besproken in het AB. Bijgevoegd treft 
u de definitieve versie van deze opdracht. Deze week is er overeenkomst bereikt met 
een adviesbureau dat de bestuursopdracht over de toekomst van de 
Serviceorganisatie Jeugd en de Stichting Jeugdteams vanaf 2021 zal uitvoeren. De 
opdracht loopt gedurende de maanden april, mei en juni en besluitvorming in het AB 
is voorzien voor medio juli. 
 
Onze portefeuilledirecteur sociaal domein Gemma Smid-Marsman is ambtelijk 
opdrachtgever van de bestuursopdracht. Er is een bestuurlijke commissie met vier 
portefeuillehouders geformeerd, waarin ik participeer. Uiteraard borgen wij de 
informatievoorziening aan en betrokkenheid van uw raad bij de uitvoering van deze 
opdracht. In dit kader sta ik open voor suggesties van uw kant tijdens uw 
vergadering op 31 maart. 
 
Inkoopkader jeugdhulp 2022 en verder 
In de periode tot 1 januari 2022 gaan we aan de slag met het opstellen van een 
nieuw inkoopkader en de implementatie hiervan. Hiervoor zijn een bestuurlijke 
commissie en ambtelijke werkgroep ingericht, met ook in dit geval participatie vanuit 
onze gemeente. Het traject wordt ingericht volgens de volgende vier stappen: 
 

1. Een evaluatie van het huidige kader. Hoe heeft het huidige kader 
uitgewerkt volgens betrokken partijen, zoals aanbieders, cliënten(platforms), 
gemeenten en Serviceorganisatie? En in hoeverre heeft dit bijgedragen aan 
de doelstellingen die we vooraf met elkaar hadden bepaald?  

2. Het (her)formuleren van de doelen die ten grondslag liggen aan het 
inkoopkader.  

3. De afbakening van het begrip jeugdhulp. Wat verstaan we onder 
jeugdhulp en wat niet? Deze vraag is belangrijk om te bepalen waarop het 
inkoopkader (geen) betrekking heeft. Er valt bijvoorbeeld onderscheid te 
maken tussen lokaal en regionaal en geïndiceerde en beschikkingsvrije hulp. 

4. Tenslotte bepalen we welke inkoopmethodiek hierbij passend is, zoals 
aanbesteding of open house.  

 
U ontvangt op korte termijn een notitie vanuit de bestuurlijke commissie met daarin 
een toelichting op het proces en een voorstel voor uw participatie in dit proces. 
Hierop vooruitlopend verneem ik op 31 maart graag alvast eventuele 
aandachtspunten van u ten behoeve van een goed proces met een gedragen 
resultaat en wat u daarvoor nodig heeft. Ter inspiratie treft u bijgevoegd het huidige 
inkoopkader aan. Ook adviseer ik u in dit kader van harte om de podcast van René 
Peeters over jeugdhulp te beluisteren, waaronder een aflevering over inkoop met 
inkoopexpert Tim Robbe. 
 
Vervolg 
Ik zal borgen dat u stevig wordt betrokken bij de twee hierboven genoemde 
trajecten. In afstemming met uw griffie zullen hiervoor ook momenten in uw 
commissieagenda gezocht worden.  
 
Met vriendelijke groet, 
Rik van der Linden 


